
 
 
 
 
 
 
 

 

Bestyrelsesmøde i Landsbyfællesskabet 1/2023 

Torsdag den 12. januar 2023 kl. 17.30 – 21.30, Skanderborg Fælled, mødelokale 1.S.05 

Deltagere: 

Helene Simoni Thorup, Ove Krogsøe, Morten Rose Vilholm, Orla Jegstrup, Steen Andersen Frøslev, 

Jeanine Marie Bonadies, Helle Friis (referent)  

Afbud: Aviaja Dahl Kilt, Jørgen Schytter 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 5 min. 

2. Opfølgninger på ad hoc / indkomne sager 45 min. 

− Præsentation af projekt Mere Natur – Mindre Affald, det handler om kvashegn i landsbyer i 
Skanderborg kommune i 2023 v. Rikke Edberg, konsulent i Renosyd 15 min. oplæg 10 min 
debat 

Projektet er støtte af Skanderborg Kommune klimaafdeling og der er 600 m kvashegn til 
landsbyer i Skanderborg Kommune i 2023. Målet er at flere afleverer haveaffald i de kvashegn 
der bliver opsat i landsbyerne.  

Hver landsby kan ansøge om at få et kvashegn, og der er nogle krav der skal opfyldes. 

Når de sidste materialer er på plads sendes ud til kontaktpersonerne i den enkelte landsbyer.  

Kvashegnene opsættes i foråret 2023 

− Opfølgning v. Helene Simoni Thorup 20 min.: 

o Besparelse Region Midtjylland (endelig afgørelse falder 21. december 2022) 

Afgørelse er ikke så slem som antaget, og det er mest Virring området der bliver ramt af 
besparelserne.  

Ift. Knudepunkterne ønsker man at der skal være et i hver landsby. Der er en meget 
kort beslutningsproces, og der er brug for at vi bliver klogere på området. Der er 
mulighed for at tage det op igen om 1 år. Der er stor bekymring omkring det udkast der 
ligger til politisk behandling, og der er nedsat en gruppe der arbejder videre, og der skal 
rettes henvendelse til politikkerne. 

Drøftelse og beslutning / hvem har ansvar for opgaver 115 min.  

− Mobilitet i kontekst af Landdistriktspolitikken, v. Brian Nielsen og Louise Leth 15 min. oplæg og 
15 min. drøftelse (Cykelstier og trafiksikkerhed) 

Prioriteringer og projektet og herefter trafiksikkerhed fremadrettet. 

Der arbejdes på harmonisering af hastighedsgrænser, og herunder vil der være fokus på lavere 
hastigheder i landsbyerne. Derudover fokus på sikker skolevej, og forskellige kampagner. 

Et ønske om at se på en mere overordnet helhedsløsning for udvikling i landsbyerne sammen 
med trafiksikkerhed. 

Mobilitet og cyklisme. Listen over ønsker og planlagte cykelstiprojekter kan ses på kortinfo på 
dette link 

Der er ønsker for over 200 mio. kr. på den prioriterede liste over ønsker til cykelstiprojekter. 
Den tværgående prioritering af projekterne tager udgangspunkt i dato, økonomisk overslag, 
trafiksikkerhed, trafikafvikling, skolevejsforhold, forhold for lette trafikanter, miljøforhold og 
disse forhold sættes op imod den vægtede effekt. 

https://kort.skanderborg.dk/spatialmap?mapheight=639&mapwidth=1541&label=&ignorefavorite=true&profile=ekstern_all&selectorgroups=vej+cykelfremme&layers=theme-forvaltning2_basis_kort+theme-forslag_cykelstier__edit&opacities=1+1&mapext=514396.9786432+6199705.1324608+593040.0213568+6232165.8675392&maprotation=
https://kort.skanderborg.dk/spatialmap?mapheight=639&mapwidth=1541&label=&ignorefavorite=true&profile=ekstern_all&selectorgroups=vej+cykelfremme&layers=theme-forvaltning2_basis_kort+theme-forslag_cykelstier__edit&opacities=1+1&mapext=514396.9786432+6199705.1324608+593040.0213568+6232165.8675392&maprotation=


 

 

Link til prioriteringslisten  

Der ønskes en tydeliggørelse af de to puljer på cykelstiområdet 

− Varmeforsyning i områder uden fjernvarme, v. Susanne Skaarup 5 min. oplæg og 10 min. 
drøftelse  

Vision for vedvarende og bæredygtig energi med 5 strategispor. Kort over markeringer med 
varmeprojekt på vej, måske fjernvarme og ikke fjernvarme. Skanderborg Kommune vil gerne 
hjælpe med flere kollektiver varmeløsninger uden for fjernvarmeområderne. Der afholdes en 
række borgermøder rundt om i kommunen for at oplyse om muligheder for en ny 
varmeforsyning. Læs mere på dette link 

− Oplæg til Budget 2023, ved Ove Krogsøe 10 min oplæg 10 min. drøftelse 

Overskud på regnskab 2022 21.262,93 kr. og der er fremlagt et budget 2023. 

De 5000,00 kr. for udgift til netværksmødet betales under administrationsudgifterne. 

− Årets Landsby, v. Helle 10 min. oplæg og 15 min drøftelse.                                                      
Materiale udsendes sammen med dagsorden  

Bestyrelsen gennemgik de indkomne forslag til Årets Landsby, og vælger en vinde for 2023. 

Der bliver koordineret datoer for overrækkelse. 

− Generalforsamling og opstilling til bestyrelsen for næste periode v. Helene 5 min. oplæg og 10 
min. drøftelse. 

Bestyrelsen foreslår Johannes Flensted Jensen som dirigent til generalforsamlingen 

Efter det første overgangsår skal der vælges 7 personer til generalforsamlingen torsdag den 30. 
marts 2023. Alle bestyrelsens medlemmer er på valg og Helene Simoni Thorup, Jørgen 
Schytter, Steen Andersen Frøslev, Jeanine Marie Bonadies, Ove Krogsøe, Orla Jegstrup stiller  
alle op til bestyrelsen for den kommende periode 

Morten Rose Vilholm og Aviaja Dahl Klit genopstiller ikke. 

Bestyrelsen opfordrer alle interesserede til at opstille, jf. bestyrelsens vedtægter. 

Link til vedtægterne 

− Landsbypuljen, screeningsproces, hvordan sikrer vi pengene bliver uddelt, behov for justeringer 
v. Morten Rose Vilholm 15, min 

Bestyrelsen gennemgår bestyrelsesopgaver på det konstituerende møde den 17. april 2023. I 
forlængelse heraf ønskes en snak om deltagelse og forventninger til forum for Landsbypuljen 
for 2023.  

4. Kommunikation af beslutninger til baglandet 5 min 

− Opsamling og punkter v. Helene Simoni Thorup 

Pause med spisning 20 min. 

5. Nyt fra arbejdsgrupperne 20 min. 

− Klima- og Miljøgruppen – præsentation af program til temaaften v. Jørgen og Helene 10 min. 

Der arbejdes på programmet og temaaftenen afholdes på Veng Skole. 

− Opsamling af Netværksaften med kontaktpersonerne v. Helene 10 min. 

En rigtig god aften som bestyrelsen ønsker at gentage som en nytårskur i januar 2024. 

− Nyt fra møde i Det Grønne Råd v. Orla Jegstrup 5 min. 

Der har være afholdt møde i det grønne råd. Der arbejdes med tilgængelighed, faciliteter og 
formidling. Forskellige tiltag blev drøftet inde for den grønne dagsorden og der vil i 2023 bliver 
drøftet rådets kommende arbejde med de grønne partnerskaber. 

https://www.skanderborg.dk/borger/veje-og-trafik/cykelstier-og-prioriteringsliste
http://www.skanderborg.dk/varme
http://www.landsbysamvirket.dk/?page_id=158


 

 

7. Orientering fra Skanderborg Kommune 5 min. 

− Opfølgning Liv i Forsamlingshusene v. Helle 5 min. 

Nyt i dette koncept er: 

• Mere lokalt ansvar med større selvrisiko 

• 3 Børneteater, med støtte 

• Andre forsamlingshuse, kan komme med i PR flow løbende (måske) 

• Kulturkalender kobles med Liv i Forsamlingshusene (Det Sker via Kultunaut) 

             Økonomi: 

• Tilskud fra Kulturpuljen og Landsbypuljen, i alt 100.000 

• Underskud og overskud kontrakt/honorar –entré går til forsamlingshuset 

• Der afsættes midler til børneteater som går fra projektet 

               Kampagnen Liv i Forsamlingshusene bliver i august 2023 – marts 2024 

8. Evt. 5 min 

− Der afholdes møde med Fritids-, Kultur- og Idrætsudvalget den 7. juni 2023. Helle indkalder 
via kalenderen 

8. Punkter til næste møder 5 min. 

9. Godkendelse af referat 5 min. 

 

 

 


